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 2016בדצמבר  3

 בנובמבר 29 –תכנית אב לתלפיות ארנונה קבוצת ליווי לסיכום פגישת 

 שתתפים:מ

 נעמי לרנר רוזנברג ויקטור עזריה אדוארדו רייטק
 עדה גורני יצחק טריסטר אהרון גאר

 תמר קולטון ביתן מינדי קורנברג איילה גרינוולד
 מתכננת רובע אורנים –עדי ברזלי זקס  מישל פרנקל אלן גרינברג
 ית האביועצת שיתוף הציבור לתכנ –אורית ברור בן דוד  מלאךמישל  גלית רג'ואן
 עובד קהילתי –נדב בן ששון  מרלה הייברג גולדשטיין הלין רומני
 מתכננת אורבנית שכונתית –עדי פרי  נעמי אלטרץ הלל ברדין

 

 (28, בבית בן יהודה )רח' עין גדי 20:00, בשעה 6/12-הפגישה הבאה תתקיים ביום שלישי ה

 
המשך עבודה עם התושבים  בנובמבר הוחלט על 8-כנס חלופה נבחרת שהתקיים בבהמשך  רקע:

 20-קבוצת העבודה מונה למעלה מ .לטובת גיבוש עמדה שכונתית בנוגע לתכנית המוצעת ע"י העיריה

 תושבים, חלקם השתתפו במפגשים קודמים בנושא במסגרת הפורום האורבני השכונתי.

 
 
 מתווה פעולה:גובש  ת הערבבתחיל .א

 הכרות, העלאת נושאים לטיפול, גיבוש תכנית העבודה –שלב ראשון 

 לימוד מעמיק של החלופה הנבחרת + איסוף הערות  –שלב שני 

 פגישה עם צוות התכנון של התכנית לטובת בירור רציונאל התכנית והתכנון –שלב שלישי 

 לופה המוצעתגיבוש מסמך שישקף את עמדת התושבים ביחס לח –שלב רביעי 

 פגישה עם אגף תכנון בעירית ירושלים לאור העמדה שתגובש –שלב חמישי 

 
, ויתכן שחלק כדי להתקדם במהרה וביעילות המפגשים יתקיימו באופן שבועי/דו שבועי

 מהשלבים יפרסו על יותר מפגישה אחת.

 
 

 תגובות המשתפים .ב

 הלין

  .למרות שזה היה אחד האתגרים התכנית המוצעת לא משקפת ומשמרת את אופי השכונה
 שהיו בתכנון. לא נכון לומר שזה משקף את אופי השכונה.

  הקיבולות שהתכנית צופה לשכונה גבוהות ומשנות את השכונה לחלוטין. צריך להוריד את
 היקף יח"ד שמתווסף לשכונה.

 פותתשתית הכבישים והדרכים לא יכולה לשאת את היקף יח"ד שמתווס. 
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 אלן

  בהיקף יח"ד ביחס  70%. גידול של 4,000-שנים לכ 15ע"פ התכנית מגיעה תוך תוספת יח"ד
יש כאן תוספת הרבה  –ביחס לשכונות אחרות ולתכניות אב אחרות  למצב הקיים היום.

 מהיכן באים המספרים הללו? יותר משמעותית, באחוזים.

  הסבר כיצד אין תאימות בין תוספת יח"ד לגידול באוכלוסיה?מבקש 

  ה.רנונה? ממש משמרים את המרקם הזאין תוספת באזור אמדוע 

 
 מרלה

  מה שנאמר בחזון למעשה זה שימור של השכונה. העיריה למעשה מבקשת להוסיף בצורה
 משמעותית. יש כאן סתירה. יש ניגוד אינטרסים בין התכנון ובין רצונות תושבי השכונה.

 יע מאוחר מדימה לוחות הזמנים כרגע? חוששים שהתייחסות התושבים תג 

 
 ויקטור

  אנשים לא הגיעו לדבר על החזון, אלא על התכנית, שיש אי שביעות רצון ממנה. עברנו הרבה
 מאז החזון. לא רוצים לדבר עליו.

  יש כאן דו שיח של חרשים בין המתכננים, שפועלים על פי אילוצים חיצוניים שמשפיעים על
 שלהם.התכנית, לבין תושבים שיש להם רצונות וצרכים מ

  לא די בכך שהתכנית מוסיפה יח"ד ואוכלוסיה בהיקפים גדולים. יש חוסר איזון מבחינת
פריסת התוספת בשכונה. בארנונה אין אף תוספת. לעומת זאת, יש ציפוף גדול בעין צורים 

 ושלום יהודה. אולי צריף לפזר את התוספת בכל השכונה.

  שהתכנית פוגעת יותר בהיבטים התנועתיים.הבעיה הכי קשה של השכונה זה התנועה. נראה 

 .לא ברור למה לא מתייחסים לאזור של מקב"ת רמת רחל. למרות שזה חלק מהשכונה 

  התכנית לא רעה. הבעיה היא עם האילוצים  –בהתחשב באילוצים שמשפיעים על התכנית
 והנחות היסוד.

  .לכן צריך להפגש עם אנחנו לא מתעסקים בחזון ולא בתכנית, אלא באילוצים של התכנית
 האנשים בעלי הסמכות שמכתיבים את האילוצים.

 
 לרנר רוזנברג נעמי

  מתוך החזון יוצאים רצונות התושבים וההתנגדות לתכנית, דבר שמתנגש עם התכנית. ולכן
 יש עניין בלעבור על החזון.

  לא מבינה למה האזור ההיסטורי מקבל תוספות משמעותיות, ואילו אזור ארנונה נשאר
 דווקא בלי תוספות.

 
 גלית

  התוספת שתהיה בשלום יהודה תאפשר תוספת יח"ד? –לגבי מבני הציבור 

  יש חשש גדול שתכנית האב מתייחסת לתלפיות בלבד, ולא לארנונה. חוששים שהתכנית
מפרידה בין שתי השכונות. גם מבחינת הבינוי וגם מבחינת האפשרות להוסיף מבני ציבור, 

 שטחים פתוחים וכו'.
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 יצחק

 .חשוב מאוד שהשיח לא יהיה רק בין התושבים ועם המינהל, אלא עם העיריה עצמה 

  תהיה שם בניה לגובה. ההשפעה תהיה על כל  –אני מבין שדרך חברון זו כבר מלחמה אבודה
 השכונה!

 דרך חברון? למשל -בשלום יהודה האם ניתן להשפיע בכ"ז על צורת ההעמדה של הבניינים
 שלא יחסמו לנו את כל האוויר?

 
 איילה

  התשתיות )ביוב וכדו'( בשלום יהודה כיום איומות. דרך חברון למעשה הפכה למעיין חצר
 אחורית של השכונה ושל העיר.

 העומדות בפניהם ולמדו את הנושא חשבו  התושבים של שלום יהודה שישבו ודנו באפשרויות
שהדבר הנכון עבורם הוא פינוי בינוי. בגלל כל האפשרויות לחידוש המאסיבי של התשתיות, 
החניות, מבני הציבור וכו'. יחד עם זה, חושבים שלא צריך לספוג את כל האילוצים של בניה 

רה יותר מדוקדקת ולא קומות. צריך להיות מעורבים בתכנון של המבנים בצו 30לגובה של 
 לקבל את כל הדברים שאומרים לנו.

 קומות( 11)למשל דיברה על עלויות התחזוקה של מבנים גבוהים שמעל 
 1:3.5לא צריך לקחת כמובן מאליו את נושא הבניה לגובה ואת המכפיל של 

 .מה עם הוצאה של מוסדות הציבור בשלום יהודה? וניתן להוסיף שם מבנים שכונתיים 

 
 רדואדוא

  יש הרגשה שהתכנית הזו נותנת לכוחות השוק לעשות את העבודה. כוחות השוק ירצו
 להרוויח כמה שיותר, לבנות כמה שיותר לגובה.

  לא נותנת פתרונות טובים מבחינת הבינוי של הבתים עצמם )קוסמטיקה(. מאידך,  38תמ"א
 עוד(.גם פינוי בינוי קשה ובעייתי )הצורך בהתארגנות של כמה בניינים ו

 יכולה להיות פתרון טוב יותר. 38/2חושב שתמ"א 
איננו כלכלי  38/2יש קושי כלכלי בעניין. לרוב בשיכונים תמ"א  – רזלי זקס)תשובה של עדי ב

 ולכן זה לא צפוי להתממש(.

 

 יועצת שיתוף הציבור בצוות התכנון – אורית ברור בן דוד .ג

בישיבות צוות התכנון לוקחים השכונתי.  שמעה את התושבים ומכירה את החזון תהליךהלאורך 

בחשבון את אמירות התושבים. למשל בנוגע לאופי הכפרי, לגבי האופי הירוק של השכונה 

 )שמירה על עצים והצמחיה(.

התושבים פגישות מצומצמות. כדי שבמסגרת מפגשים עם צוות התכנון,  שיתקיימוחושבת שנכון 

 .במלואוהבין גם את התכנון המוצע מהם האילוצים של הצוות ול יוכלו להבין
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 מתכננת הרובע – עדי ברזלי זקס .ד

 .תכנית האבהעבודה והרקע להכנת  מסגרת מבקשת להסביר את 

. , ולא על חשבון השטחים הפתוחים שסובבים אותהאת העיר פנימהולבנות העיריה רוצה לתכנן 

 יות, מבני ושטחי ציבור.תלחדש את השכונות, לשדרג תש

תכניות אב ומתאר שכונתיות מכינים בעקבותיה ש, 2000נסמכת על תכנית מתאר הזו המדיניות 

 (., בית הכרם, קרית יובל ועוד)כדוגמת רחביה, המושבות, רסקו, גונניםלרוב השכונות בעיר 

 38צריך לדעת שגם בלי תכנית האב ניתן להוסיף יחידות דיור בשכונה, בין אם באמצעות תמ"א 

איפה  –ניות נקודתיות. תכנית האב מנסה לעשות סדר מבחינת התוספות ובין אם באמצעות תכ

מחדדת למעשה את מה ו תוספת יח"ד והאופןעושה סדר מבחינת מיקום תכנית האב  וכיצד?

 בקנה מידה שכונתי. 2000שנקבע בתכנית מתאר 

 למשל לא מאפשרת תוספת מבני ציבור ושטחים פתוחים, פתרונות חניה, חידוש 38תמ"א 

 כל אלה דברים שתכנית האב מתייחסת אליהם. רחובות, פיתוח של המרחב הציבורי ועוד.

ההתחדשות העירונית בשלום יהודה מושפעת מהמדיניות העירונית של בניה  -דוגמא קונקרטית 

לגובה בדרך חברון, לאורך שד' תוואי הרק"ל. בהתאם למדיניות התכנון העירונית לציפוף לאורך 

רון הוגדרה כציר שלאורכו ניתן לבנות לגובה. בשלום יהודה יש גם רצון לערוך הרק"ל. דרך חב

 –פרוייקטי פינוי בינוי, דבר שמתפשר באמצעות תוספת יחידות דיור. יש כאן שיקול כלכלי 

כל תכנית פינוי בינוי גם  שמאי. זה הדבר שלמעשה מכתיב את תוספת יח"ד בשלום יהודה.

נות, גני ילדים, מועדון נוער, טיפת חלב, הרחבת כבישים ומדרכות. מוסיפה מבני ציבור כגון מעו

העקרונות הללו, לאופן שבו תעשה  בתי ספר. –כנראה שלא ינתנו שם מבני הציבור הגדולים 

 התחדשות העירונית בשלום יהודה, נקבעים בתכנית האב.

 תכנית האב מגדירה את ההזדמנויות לפיתוח המרחב הציבורי, בנוסף, 

תכנית האב היא מדיניות תכנון. היא לא תקרה אם התושבים לא יהיו מעוניינים  –נוספת הערה 

 במימוש שלה. התכנית מאפשרת, לא מחייבת.

 
 סיכום .ה

 פניה לעירית ירושלים על כך שיש התנגדות רחבה לתכנית ועל תהליך שיתוף הציבור  תצא
 שמקודם כעת.

 רשימת אנשי הקשר, את המצגת, הסבר מילולי למצגת – לשלוח במייל לכולם 

  לעבור על המצגת, לרשום שאלות –שיעורי בית לקראת הפגישה הבאה. 
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